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Protokół Nr II/18 
z II Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 20 grudnia 2018 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 900 

Zakończenie posiedzenia       - godz. 1300  

Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 25 
 

Przed rozpoczęciem obrad sesji odbyło się uroczyste przekazanie samochodów 
policyjnych, które trafiły do komisariatów z terenu powiatu olsztyńskiego. Przed 
rozpoczęciem obrad odbył się występ uczennicy Powiatowej Szkoły Muzycznej w Dywitach.  
  
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył  Sesję Rady Powiatu 
w Olsztynie. Następnie powitał zebranych radnych, gości oraz pracowników Starostwa. Lista 
obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista gości stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pan 
Przewodniczący poinformował, że w chwili obecnej na sali jest 25 radnych, co wobec 25 
osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji. Następnie przypomniał, że w związku z obowiązkiem prawnym ciążącym na 
administratorze wizerunek i głos uczestników obrad Rady Powiatu w Olsztynie będzie 
utrwalany i transmitowany zgodnie z RODO oraz ustawą o samorządzie powiatowym 
i ustawą o dostępie do informacji publicznej. Szczegółowe informacje na ten temat zostały 
zamieszczone na stronie internetowej BIP Starostwa Powiatowego w Olsztynie oraz na 
drzwiach wejściowych do sali sesyjnej Starostwa.  

Pan Jerzy Laskowski przypomniał wszystkim radnym o obowiązku zalogowania się 
do systemu, który umożliwia branie udziału w dyskusji i głosowaniu oraz, że zgodnie z art. 15 
ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest przesyłany porządek obrad. Porządek 
obrad nie podlega głosowaniu, natomiast zmiany do przesłanego porządku obrad wprowadzić 
może rada powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, co w wypadku 
Rady Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. Przewodniczący poinformował, że porządek 
obrad przesłany został w materiałach na sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu). Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian 
w porządku obrad.  

Pan Stanisław Trzaskowski zapytał, czy przyjęcie budżetu Powiatu na rok 2019 nie 
powinno być głosowane jako pierwsze, a dopiero potem przyjęcie uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2039? Radny 
stwierdził, że kolejność zaproponowana w porządku obrad powoduje, że dyskusja nad 
projektem budżetu jest bezpodstawna, gdyż prognoza finansowa jest wypadkową projektu 
budżetu i potwierdza realność jego wykonania. 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, iż problemem ten pojawiał się na każdej sesji 
budżetowej, dlatego zwrócono się o interpretację do Regionalnej Izby Obrachunkowej, w celu 
wyjaśnienia wątpliwości z tym związanych. Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu 
w tej sprawie Pani Lucyny Kozikowskiej- Skarbnika Powiatu. 

Pani Lucyna Kozikowska odpowiedziała, że zgodnie z interpretacją Regionalnej Izby 
Obrachunkowej Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu Olsztyńskiego jest uchwałą 
strategiczną i powinna być przyjmowana jako pierwsza. 
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Wobec braku wniosków Pan Jerzy Laskowski, odczytał porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2018 
 podjęcie uchwały (druk nr 1). 
5. Ustalenie wydatków budżetu Powiatu Olsztyńskiego, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2018 
 podjęcie uchwały (druk nr 2). 
6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2039 
 podjęcie uchwały. 
7. Uchwalenie budżetu Powiatu na rok 2019 
 podjęcie uchwały. 
8. Ustalenie wysokości wynagrodzenia Starosty Olsztyńskiego 
 podjęcie uchwały (druk nr 3). 
9. Ustalenie Staroście Olsztyńskiemu wysokości dodatku za wieloletnią pracę  
 podjęcie uchwały (druk nr 4). 
10. Delegowanie przedstawicieli Rady Powiatu do pracy w Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku 
 podjęcie uchwały (druk nr 5). 
11. Wskazanie Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu wystawiającego delegacje służbowe 

Przewodniczącemu Rady Powiatu w Olsztynie 
 podjęcie uchwały (druk nr 6).  
12. Określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych 
 podjęcie uchwały (druk nr 7). 
13. Gospodarowanie mieniem Powiatu 
 podjęcie uchwały (druk nr 8). 
14. Prace komisji Rady Powiatu 
 podjęcie uchwały (druk nr 9). 
15. Sprawy różne i wolne wnioski. 
16. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Pkt 2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu Pana Starostę. 
Pan Andrzej Abako powiedział, że w okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu 

w Olsztynie odbyły się 4 posiedzenia Zarządu Powiatu w Olsztynie. Efektem prac Zarządu są 
między innymi projekty uchwał, które są ujęte w porządku obrad dzisiejszej  sesji. 

Ponadto Zarząd zajmował się m.in. następującymi sprawami z zakresu: 
- Zarząd udzielił stosownych upoważnień i pełnomocnictw wszystkim kierownikom 
jednostek organizacyjnych Powiatu Olsztyńskiego. Tego typu upoważnienia 
i pełnomocnictwa udzielane są na okres kadencji Zarządu Powiatu, więc musiały zostać 
udzielone w związku z wyborem nowego Zarządu, 
- Pan Starosta poinformował radnych, iż w wyniku przetargu została zawarta umowa z firmą 
ENEA S.A. Poznań na dostawę energii elektrycznej na 2019 rok.  Dzięki temu, iż jednostki 
organizacyjne Powiatu Olsztyńskiego należą do grupy zakupowej wraz z Miastem Olsztyn, 
które w ich imieniu prowadzi postępowanie, ceny uzyskane w przetargu były dużo 
korzystniejsze, niż gdybyśmy postępowanie przeprowadzili sami. Pan Starosta poinformował,  
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że w porównaniu do ceny uzyskanej w przetargu w roku ubiegłym, cena energii wzrosła o 
około 60%, 
- Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 
Pożarnej w Olsztynie o sfinansowanie remontu i rozbudowy systemu łączności w Komendzie 
Miejskiej PSP w Olsztynie. Zarząd podjął decyzję o przeznaczeniu na ten cel kwoty 155.000 
zł, która zostanie wykorzystana w roku budżetowym 2019, 
- W związku z kończącą się umową ubezpieczenia majątku należącego do Powiatu, dokonano 
wstępnej wyceny, która wykazała, że roczny koszt takiego ubezpieczenia wzrośnie z 228.000 
zł do 475.000 zł,  
- Zostało zawarte wstępne porozumienie z Gminą Dywity, jeśli chodzi o sprawy dotyczące 
ustalenia odszkodowań za grunty, które z mocy prawa przeszły na własność Powiatu 
Olsztyńskiego, na realizację zadania: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1430N w zakresie 
budowy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż drogi nr 1430N Dywity – Różnowo”. Według 
ustaleń koszty wypłaty odszkodowań będą finansowane po połowie, czyli 240.000 zł przez 
Gminę Dywity i Powiat Olsztyński, 
- Pan Starosta przypomniał, iż Zarząd brał udział jako strona postępowania w sprawach 
dotyczących ustalenia odszkodowań za mienie, które z mocy prawa przeszło na własność 
Powiatu Olsztyńskiego przy realizacji zadań „Przebudowa drogi nr 1430N w zakresie 
budowy ścieżki pieszo – rowerowej wzdłuż drogi nr 1430N Dywity – Różnowo” oraz 
„Rozbudowa drogi powiatowej – budowa ścieżki rowerowej ŁYNOSTRADA na odcinku 
Knopin-Swobodna”. 
 W okresie między sesjami Zarząd wydał: 
- 2 postanowienia w sprawie uzgodnienia miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego, 
- 4 zgody właścicielskie na dysponowanie nieruchomościami powiatowymi na cele 
budowlane, 
- 3 decyzje w sprawie oddania nieruchomości w trwały Zarząd Powiatowej Służbie 
Drogowej, 
- 2 decyzje w sprawie ustalenia odszkodowania za przejęcie nieruchomości z mocy 
prawa na własność powiatu, w związku z realizacją inwestycji drogowych. 

W związku z rozwiązaniem umowy o pracę przez dotychczasowego dyrektora 
Powiatowej Służby Drogowej- Pana Artura Bala, Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie 
ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. Do 
czasu rozstrzygnięcia konkursu obowiązki dyrektora PSD będzie pełnił pan Wojciech 
Fabisiak,  

Ogłoszono również wstępną listę rankingową wniosków zakwalifikowanych do oceny 
merytorycznej w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej 
na lata 2016-2019. Na liście znalazły się dwa zadania powiatowe: „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1372N na odcinku Bartąg-Ruś” (8 miejsce), oraz „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1447N na odcinku Knopin-Swobodna (20 miejsce). Trzecia inwestycja 
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1435N na odcinku Kunki-do drogi S7” nie znalazła się na 
liście rankingowej, ale jest deklaracja Pana Wojewody, że ten wniosek również zostanie 
sfinansowany, ale z rządowego programu przebudowy dróg lokalnych,  

W dniu 14 grudnia 2018 roku zostały podpisane umowy z wykonawcą na zadania pn: 
,,Budowa drogi, od drogi krajowej 16 z drogą gminną wraz z budową tzw. obwodnicy 
Klebarka Małego do drogi powiatowej 1464N, następnie do skrzyżowania z drogą powiatową 
1463N w miejscowości Klebark Wielki wraz z jego przebudową”. Według prognoz droga 
będzie oddana do użytku pod koniec 2019 roku. Przewidywany koszt inwestycji to 
12.300.000 zł, w tym 5.100.000 zł pochodzi  będzie ze środków unijnych a pozostała część 
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zostanie pokryta po połowie przez Gminę Purda i Powiat Olsztyński. Jest to jedno z zadań 
ZIT, 
- Do Zarządu wpłynął wykaz koniecznych do przeprowadzenia prac naprawczych i 
remontowych zgłoszonych przez dyrektorów szkół Powiatu Olsztyńskiego. Zarząd Powiatu 
zdecydował o zwiększeniu planu finansowego szkół o kwotę 187.000 zł, aby pokryć koszty 
jakie wygenerują prace remontowo-naprawcze. Jak się okazało, po analizie przesłanego 
wykazu, największy koszt bo około 60.000 zł trzeba będzie ponieść w związku w wymianą 
pieca centralnego ogrzewania, który znajduje się w budynku Zespołu Szkół w Olsztynku. 
Jednak koszty naprawy pieca zostaną sfinansowane w ramach wydatków korzystania ze 
środowiska,  
- Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie organizacji imprez sportowych dla uczniów szkół 
podstawowych, ponadpodstawowych i klas gimnazjalnych z terenu powiatu olsztyńskiego. 
Jest to 14 imprez sportowych, organizowanych jako Mistrzostwa Powiatu Olsztyńskiego w 
poszczególnych dyscyplinach i rocznikach. Zarząd przeznaczył środki finansowe na 
organizację imprez oraz zakup pucharów, medali i statuetek dla najlepszych drużyn i 
zawodników.  
- W okresie między sesjami Zarząd Powiatu zatwierdził 2 sprawozdania merytoryczno-
finansowe z wykonania zadań publicznych o charakterze ponadgminnym, 
współfinansowanych z budżetu Powiatu Olsztyńskiego. 
- Rozstrzygnięto otwarty konkurs na powierzenie realizacji zadań publicznych w zakresie 
prowadzenia na terenie powiatu olsztyńskiego punktów nieodpłatnej pomocy prawnej lub 
nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej w roku 2019. Zadanie 
przewiduje prowadzenie trzech punktów nieodpłatnej pomocy prawnej w Barczewie, 
Stawigudzie i Olsztynku. Na realizację przedsięwzięcia Powiat otrzymał z budżetu państwa, 
w ramach dotacji celowej 182.000 zł. W konkursie na prowadzenie punktu nieodpłatnej 
pomocy prawnej oraz edukacji prawnej w Barczewie wygrała Fundacja „Inicjatywa Kobiet 
Aktywnych” z Olsztyna, natomiast w Stawigudzie i Olsztynku Instytut Praw Obywatelskich 
w Olsztynie oraz Stowarzyszenie Inicjatyw Obywatelskich „Wizja Lokalna” z Olsztyna. 
- 24 listopada 2018 roku odbyła się Zabawa Andrzejkowa zorganizowana przez Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie, na którą zaproszone zostały rodziny zastępcze z podopiecznymi 
oraz wychowankowie Domów dla Dzieci z Powiatu Olsztyńskiego,       
 - 25 listopada 2018 roku odbyły się Samorządowe Mistrzostwa w Siatkówce i tenisie 
stołowym w  Powiatowej Hali Widowiskowej Sportowej Zespołu Szkół w Biskupcu 
zorganizowane przez Biskupiecką  Federację Sportu, 
 - 5 grudnia 2018 roku w Starostwie Powiatowym w Olsztynie stanęła biało-czerwona 
choinka, na której zawisły ozdoby przygotowane przez uczestników konkursu plastycznego 
„Świąteczne inspiracje” zorganizowanego przez Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy 
w Żardenikach w ramach obchodów 100-lecia odzyskania przez Polskę niepodległości, 
 - 8 grudnia 2018 roku w Wiejskim Domu Kultury w Sząbruku, dla najmłodszych dzieci 
zorganizowana została zabawa mikołajkowa zorganizowana przez Stowarzyszenie ,,Piękny 
Most”, 
 - 12 grudnia 2018 roku odbyła się Gala Wolontariatu zorganizowana przez Bank Żywności w 
Olsztynie, na której wyróżnione zostały najbardziej aktywne osoby działające na rzecz 
innych, 
- 14 grudnia 2018 roku w Gminnym Ośrodku Kultury w Kolnie zorganizowano IV Konkursu 
Kolęd i Pastorałek ,, Niech Grzmią Głosy Pod Niebiosy". 
 Pan Starosta przypomniał również, iż w siedzibie samego Starostwa Powiatowego 
w Olsztynie odbyło się szereg wydarzeń, które miały charakter społeczny: 
 - 5 grudnia 2018 roku, w sali sesyjnej, podczas  mikołajkowej akcji poboru krwi, przy 
współpracy z Regionalnym Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa, udało się pozyskać 
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ponad 12 litrów krwi, 
 - w dniach 8-9 grudnia 2018 roku w Starostwie Powiatowym w Olsztynie zorganizowano 
akcję Szlachetnej Paczki, podczas której przygotowano kartony z upominkami dla jednej 
z potrzebujących mieszkanek Powiatu Olsztyńskiego, 
 - 9 grudnia 2018 roku  z okazji piątych urodziny Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt 
w Tomarynach, dzięki wsparciu firmy BioFeed Sp. z o.o. z Zalewa oraz ofiarności 
pracowników Starostwa Powiatowego w Olsztynie, dla bezdomnych zwierząt ze schroniska 
przekazano worki z karmą, karton piłek, kołdry i poduszki, 
- w okresie przedświątecznym odbył się również Kiermasz Bożonarodzeniowy ozdób 
wykonanych przez wychowanków SOS-W podczas, którego zebrano środki na zakup 
materiałów plastycznych do wykonania pięknych przedmiotów na kolejne Święta. 
 W grudniu odbyła się również uroczystość, podczas której, jeden z mieszkańców 
Powiatu Olsztyńskiego, Andrzej Małyszko, otrzymał Złoty Krzyż Zasługi przyznany przez 
Prezydenta Węgier. Odznaczenia dokonała Ambasador Węgier w Polsce. W wydarzeniu 
uczestniczył Starosta Olsztyński i  wielu innych znamienitych gości. 
 Pan Starosta przekazał informację, że po raz kolejny Szpital Powiatowy im. Jana 
Mikulicza w Biskupcu znalazł się w „złotej setce” najlepszych szpitali w Polsce, plasując się 
na 87 pozycji. Usługi świadczone przez szpital są na najwyższym poziomie, co pozwala 
szpitalowi konkurować z największymi ośrodkami akademickimi i wojewódzkimi w Polsce. 
Dzięki trwającym pracom rozbudowy i modernizacji szpitala w przyszłości jednostka ta, 
będzie mogła jeszcze lepiej przysłużyć się mieszkańcom Powiatu Olsztyńskiego i nie tylko. 
 
Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że interpelacje na piśmie można składać 
w dowolnym momencie a zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje 
składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla Powiatu. Pan Przewodniczący 
poinformował, że w okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu nie wpłynęły żadne interpelacje 
od radnych Powiatu Olsztyńskiego. 
 Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że chciałaby się odnieść do kwestii poruszonej 
w sprawozdaniu Pana Starosty, a mianowicie dotyczącej dofinansowania wykupów przy 
budowie ścieżki pieszo-rowerowej w Dywitach. Co takiego się wydarzyło, że Zarząd 
zdecydował się przerwać trwającą procedurę, w której to określony był kierunek, że jest to 
inwestycja gminna a jednocześnie Wojewoda nie wskazał Powiatu Olsztyńskiego jako 
płatnika, który ma pokryć koszty jakie generuje wypłata odszkodowań? W rezultacie Powiat 
chce wydać powiatowe pieniądze na niepowiatową inwestycję. 
 Pan Andrzej Abako wyjaśnił, że Zarząd w porozumieniu z Gminą Dywity doszedł 
do wniosku, iż pomimo, że jest to inwestycja realizowana przez Gminę Dywity to 
jednocześnie jest wykonywana przy drodze powiatowej znajdującej się między Różnowem a 
Dywitami. W związku z powyższym, Powiat zdecydował się wykonać zadanie w postaci 
wykupu gruntów pod tę inwestycję, a tym samym sfinansować po połowie z Gminą Dywity 
koszty pokrycia ewentualnych odszkodowań. Zarówno Powiat, jak i Gmina Dywity, wyłożą z 
budżetu po 240.000 zł na pokrycie tych zobowiązań. Decyzja jaką podjął Zarząd 
podyktowana jest chęcią zakończenia wciąż niewyjaśnionej kwestii odszkodowań, która 
budzi w mieszkańcach niepokój o sfinalizowanie tej sprawy. Pomimo, iż prace nad tą 
inwestycją znajdują się już na bardzo zaawansowanym etapie, kolejne przedłużające się  
procedury administracyjne i wciąż niewyjaśnione kwestie rekompensaty za wykupione 
grunty, niekorzystnie wpływają na wizerunek obu samorządów.   
 Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że Powiat Olsztyński na inwestycję budowy 
ścieżki pieszo – rowerowej w Dywitach wydał do tej pory około 200.000 zł Teraz zgodnie 
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z porozumieniem Powiat ma wyłożyć kolejne 240.000 zł. W związku z powyższym, Pani 
Chyziak stwierdziła, że ma nadzieję, iż w przyszłości na takie porozumienia będą mogli 
liczyć również inni radni reprezentujący pozostałe gminy, gdyż do tej pory podczas budowy 
ciągów pieszo-rowerowych zawieranie takich porozumień nie było praktykowane. 
 Pan Jerzy Laskowski zapytał radnych, czy są jeszcze jakieś pytania? Ponieważ pytań 
nie było Pan Przewodniczący zamknął  ten punkt porządku obrad.  
 
Pkt 4. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2018. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na rok 2018 (druk nr 1). 

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że w proponowanych zmianach na 2018 rok 
wprowadzono po stronie wydatków i dochodów kwotę 777.364 zł, z czego Ministerstwo 
Rozwoju i Finansów przekazało Powiatowi Olsztyńskiemu kwotę 494.487 zł i są to środki 
przeznaczone do rozdysponowania przez Ministerstwo w ramach rezerwy ogólnej. 
Proponowany podział tych środków wygląda następująco: 
 kwota 46.115 zł zostanie przekazana dla Zespołu Szkół w Biskupcu na doposażenie 

Hali Sportowej, 
 kwota 240.000 zł przekazana zostanie na pokrycie kosztów związanych z nabyciem 

gruntów przeznaczonych pod inwestycję budowy ścieżki pieszo-rowerowej 
w Dywitach, 

 kwota 208.372 zł uzupełni środki niezbędne dla Powiatowej Służby Drogowej na 
zimowe utrzymanie dróg. 
Drugim podmiotem, który zdecydował się wesprzeć budżet Powiatu Olsztyńskiego 

jest Fundacja Rozwoju Systemu Edukacji w Warszawie, która przekazała nam kwotę 126.082 
zł. Pieniądze te zostaną przeznaczone na organizację zajęć dla uczniów Zespołu Szkół 
w Dobrym Mieście, którzy kształcą się na kierunkach techniczno-informatycznych 
i logistycznych.  

Zwiększenie dochodów i wydatków pochodzi również z wypracowanych dochodów 
jakie osiągnęły nasze jednostki budżetowe. Zarząd zadecydował, że cała kwota, czyli 156.795 
zł wróci do tych jednostek, jako uzupełnienie bieżących kosztów ich utrzymania.  Jednostki, 
które zrealizowały te dochody to: 
 domy dziecka - dochody pochodzą z darowizn i zostaną przeznaczone na doposażenie 

pokojów dla dzieci, 
 Dom Pomocy Społecznej w Grazymach - dochody pochodzą ze sprzedaży wyrobów 

(rękodzieła) wytworzonych w ramach terapii zajęciowej i będą przeznaczone na 
składki ZUS, 

 Powiatowa Służba Drogowa - środki pochodzą z zajęcia pasa drogowego i zostaną 
rozdysponowane na bieżące utrzymanie jednostek, 

  Inspektor Nadzoru Budowlanego, który kwotę 70 zł przeznaczy na sprawy związane 
z utrzymaniem budynku. 

  W ramach przesunięć w samym budżecie, Zarząd proponuje przeznaczyć 187.000 zł 
na sfinansowanie najważniejszych spraw remontowych w placówkach oświatowych w 
Biskupcu, Smolajnach, Dobrym Mieście i Olsztynku, oraz kwotę 122.000 zł na zakup 
samochodu dla Domu Dziecka w Gryźlinach. Natomiast kwota 40.632 zł zostanie 
zagospodarowana na dokończenie dwóch zadań remontowo-inwestycyjnych w Powiatowej 
Służbie Drogowej a mianowicie: 

 przebudowa drogi od drogi powiatowej nr 1374 do drogi wojewódzkiej w ramach 
obwodnicy Olsztyna (zgodnie z nowym kosztorysem inwestycja ta opiewa na kwotę 
150.00 zł, dlatego konieczne jest dofinansowanie w wysokości 15.366 zł.), 
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 w związku z ogłoszonymi przetargami na realizację zadania prowadzonego przez 
Gminę Świątki, pomimo przekazania na ten cel ok. 200.000 zł, założenia finansowe 
wymagają uzupełnienia o kwotę 25.266 zł. 
Pani Skarbnik stwierdziła, że skutki finansowe proponowanych zmian dotyczą 

dochodów i wydatków na poziomie 777.364 zł, a deficyt pozostaje bez zmian i opiewa na 
kwotę 7.567.003 zł. Pani Skarbnik poprosiła radnych o przyjęcie proponowanych zmian 
w budżecie. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek.  
 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącej projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Powiatu Olsztyńskiego na 2018 rok bez poprawek. W głosowaniu wzięło 
udział 25 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 25 radnych, głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na rok 2018, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 25 radnych. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 25 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr II/24/2018 zmieniającą uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2018 rok. 
          

Załącznik nr 5 
 
Pkt 5. Ustalenie wydatków budżetu Powiatu Olsztyńskiego, które nie wygasają 
z upływem roku budżetowego 2018.         
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie wydatków budżetu Powiatu Olsztyńskiego, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2018 (druk nr 2). 

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych 
Rada Powiatu może ustanowić wykaz wydatków, które nie zostały zrealizowane do końca 
2018 roku, jednakże warunkiem umieszczenia ich na liście wydatków niewygasających jest 
rozpoczęcie i kontynuacja zadania. Pani Skarbnik zaznaczyła, iż kwoty tych wydatków nie są 
zamieszczone w projekcie budżetu na 2019 rok a ich pełna realizacja znajdzie swoje 
odzwierciedlenie w sprawozdaniu z 2018 roku. Warunkiem koniecznym przy tworzeniu 
takich wydatków jest posiadanie przez Powiat odpowiednich środków finansowych 
w wysokości 1.363.865,65 zł, aby widniały one na specjalnie utworzonym subkoncie. 
Wydatki niewygasające dotyczą 6 zadań, które w większości wiążą się z inwestycjami 
drogowymi oraz jednej dotyczącej modernizacji energetycznej budynku przy Starostwie 
Powiatowym w Olsztynie. Pani Skarbnik poprosiła radnych o przyjęcie proponowanej 
uchwały bez zmian. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek. 
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Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są inne głosy w dyskusji?  
Pan Jacek Szydło zapytał, dlaczego głosujemy nad wnioskiem Komisji Budżetowej, 

skoro projekt uchwały był przygotowywany przez Zarząd? 
Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że zanim będzie można głosować nad uchwałą 

należy przegłosować wniosek Komisji Budżetowej 
Pan Jacek Szydło kolejny raz zapytał, dlaczego głosujemy opinię Komisji 

Budżetowej? 
Pan Grzegorz Drozdowski stwierdził, że należałoby uprościć procedurę 

i zrezygnować z głosowania nad wnioskami komisji, skoro opinie w sprawie uchwał są 
każdorazowo przedkładane przez Przewodniczących Komisji na ręce Przewodniczącego Rady 
Powiatu.  

Pan Jerzy Laskowski wyjaśnił, że procedura ta została wprowadzona w sytuacji 
gdyby było więcej wniosków ze strony radnych, wówczas przewiduje się głosowanie nad 
wnioskiem najdalej idącym, czyli wnioskiem konkretnej komisji. W tym jednak przypadku, 
gdy nie ma innych zgłoszeń, zasadnym byłoby pominąć głosowanie nad wnioskiem Komisji 
Budżetowej i przejść do głosowania na uchwałą. 
 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetu Powiatu Olsztyńskiego, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018. W głosowaniu wzięło udział 25 
radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 25 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę II/25/2018 w sprawie wydatków 
budżetu Powiatu Olsztyńskiego, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2018. 
 

Załącznik nr 6 
  

Pan Jerzy Laskowski, przed zarządzeniem głosowania nad uchwaleniem Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2039, poprosił o zabranie głosu 
Pana Pawła Jarząbka, Prezesa Fundacji ,,Funduszu Ziemi Olsztyńskiej”. 

Pan Paweł Jarząbek przedstawił zebranym główne zadania i historię powstania 
Fundacji. „Fundusz Ziemi Olsztyńskiej” to organizacja pożytku publicznego, która dzięki 
pomocy stypendialnej wspiera edukację dzieci i młodzieży z terenu Powiatu Olsztyńskiego. 
Głównym jej celem jest wsparcie uczniów szkół ponadgimnazjalnych oraz studentów studiów 
dziennych zamieszkałych na terenie powiatu olsztyńskiego. Obecnie Fundacja pozyskuje 
fundusze stypendialne przede wszystkim dzięki współpracy ze Starostwem Powiatowym 
w Olsztynie i Radnymi Powiatu Olsztyńskiego. Pan Prezes zaznaczył, że chciałby pozyskać 
do współpracy donatorów z zewnątrz, którzy mogliby wesprzeć finansowo dzieci znajdujące 
się pod opieką organizacji. Przez kilkanaście lat Fundacja ,,Fundusz Ziemi Olsztyńskiej” 
zebrała około 1.000.000 zł, które zostały przekazane na stypendia dla dzieci i młodzieży. Pan 
Jarząbek zwrócił się do wszystkich radnych z prośbą, by wypełnili deklaracje, w których 
zobowiążą się do przekazywania comiesięcznych datków na ten szczytny cel. Pan Prezes 
stwierdził, że jego ambicją jest, aby radni ze wszystkich gmin wsparli tych młodych ludzi, 
którzy zasłużyli sobie na to ciężą pracą.  

Pan Jerzy Tytz poinformował  radnych, że przed sesja odbyło się  wspólne spotkanie 
przedstawicieli klubów, którzy po konsultacji z radnymi ustalili, że każdy  będzie 
przekazywał  comiesięcznie kwotę 50 zł na ten cel. 

Pan Jerzy Laskowski stwierdzi, że jest to wspólnie wypracowana propozycja, która 
pomoże w funkcjonowaniu Fundacji. 



 9

Pan Marian Piwcewicz zapytał, jakie jest kryterium przyznawania stypendium? 
Pan Paweł Jarząbek odpowiedział, że przy przyznawaniu stypendiów bierze się pod 

uwagę kryterium dochodowe, osiągnięcia sportowe i artystyczne, co wydaje się najbardziej 
zrównoważonym sposobem oceny podczas przyznawania tych pieniędzy. 

Pan Marian Piwcewicz zapytał, jaki jest koszt funkcjonowania Fundacji? 
Pan Paweł Jarząbek odpowiedział, że koszt utrzymania Fundacji jest minimalny. 

W Fundacji ,,Fundusz Ziemi Olsztyńskiej” zatrudniona jest jedna osoba, której 
wynagrodzenie pokrywane jest ze środków PEFRON. Biuro Fundacji znajduje się w samej 
siedzibie Starostwa Powiatowego w Olsztynie, co w znacznym stopniu zmniejsza koszty  
utrzymania. Pan Jarząbek zaznaczył również, że sam nie pobiera żadnego wynagrodzenia i 
pracuje na rzecz Fundacji zupełnie za darmo.  

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, wobec braku pytań, zarządził 
10 minutową przerwę. . 

 
Pkt.6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2019-2039. 
 

Po wznowieniu obrad Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik 
o przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Olsztyńskiego wraz z autopoprawką na lata 2019 - 2039.  

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że rok 2039 jest ostatnim rokiem spłaty 
zobowiązań Powiatu Olsztyńskiego wobec banku, z tytułu planowanych do zaciągnięcia 
kredytów. W ramach propozycji dla roku 2019, proponuje się przyjęcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej łącznie z autopoprawką dotyczącą wprowadzenia do budżetu roku 2019 
kwoty 240.000 zł, którą otrzymamy od Gminy Dywity z przeznaczeniem na sfinansowanie 
spraw związanych z nabyciem gruntów pod budowę ścieżki pieszo-rowerowej w części 
finansowanej przez gminę. W proponowanych zmianach dotyczących roku 2019 dochody 
i wydatki ogółem zostaną zwiększone o 240.000 zł i będą wynosić odpowiednio: 

 dochody ogółem 156,286,45 zł, 
 wydatki ogółem 184,546,45 zł. 

Wprowadzona autopoprawka nie zmieni wyniku budżetu na rok 2019. 
Planowane przychody z kredytu w roku 2019 wynosić będą 33.263.756 zł (w tym deficyt 
28.500.000 zł). Kwota długu Powiatu Olsztyńskiego na koniec 2019 roku wyniesie 
56.383.157 zł. Od roku 2020 relacja wynikająca z art. 242 ustawy o finansach publicznych 
dotycząca zrównoważenia wydatków bieżących dochodami bieżącymi w poszczególnych 
latach budżetowych, pozwala zamknąć rok budżetowy nadwyżką operacyjną w wysokości 
13.000.000 zł, co pozwala swobodnie obsłużyć zaciągnięte zobowiązania. Od 2020 roku 
zaplanowano nadwyżki budżetowe w wysokości planowanych rat kredytu. 
Jednym z elementów uchwały WPF są przedsięwzięcia wieloletnie jakie Powiat planuje 
zrealizować w latach 2019-2022. W większości przedsięwzięcia te dotyczą zadań drogowych 
wykonywanych w ramach środków unijnych. Łączne nakłady na te zadania to koszt 
83.000.000 zł, w tym nasze zadania inwestycyjne to kwota 81.000.000 zł. Pani Skarbnik 
podała, że zgodnie z zał. nr 2 do WPF, Powiat zamierza zrealizować 16  zadań. Pani 
Kozikowska poprosiła o przyjęcie WPF wraz z autopoprawką. 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa po zasięgnięciu opinii 
komisji stałych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  i wnioskuje o jego przyjęcie wraz 
z autopoprawką. 
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Pan Jerzy Laskowski poinformował, iż Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie 
w opinii RIO.VIII-0120-727/18 z dnia 4.12.2018r. pozytywnie zaopiniowała projekt 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2039. Pan Przewodniczący zapytał, czy są 
jakieś głosy  w dyskusji?  

Pan Marian Piwcewicz przypomniał, że zobowiązania finansowe zaciągnięte przez 
Powiat dotyczyły głównie zadań drogowych, w tym realizacji ZIT-ów. W momencie 
składania wniosków, czyli w latach 2015-2016, kryteria i koszty związane z realizacją tych 
przedsięwzięć nieco się zmieniły w porównaniu z dniem dzisiejszym. Istnieje ryzyko, że po 
rozstrzygnięciu kolejnych przetargów suma danej inwestycji będzie większa niż ówcześnie 
zakładano w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Pan radny zapytał, czy w takiej sytuacji 
Powiat ma zabezpieczoną rezerwę finansową, czy jednak będziemy zmuszeni  zrezygnować 
z części zaplanowanych zadań? 

Pan Andrzej Abako wyjaśnił, że niestety plan budżetu opiera się na dokumentach 
obowiązujących w danym momencie, więc nie jesteśmy w stanie stwierdzić jakie zmiany 
finansowe czekają nas po rozstrzygnięciu przetargów. Pan Starosta poinformował, że 
w ostatnim czasie otrzymał niepokojące informacje z Urzędu Marszałkowskiego, mówiące 
o tym, że na chwilę obecną nie ma środków na ZIT-y w Barczewie i Dywitach. Zgodnie 
z wcześniejszymi założeniami 17% całej inwestycji miało być pokryte z budżetu państwa. 
Jednakże z otrzymanych informacji wynika, że Minister wstrzymuje się z decyzją 
o przyznaniu dofinansowania na ten cel. W związku z powyższym na realizację tego zadania 
zabraknie ok. 4.000.000 zł. Pan Starosta zapewnił, że wkrótce obędzie się spotkanie 
z Marszałkiem Województwa Warmińsko Mazurskiego oraz z Prezydentem Miasta Olsztyn, 
w celu wyjaśnienia  kwestii brakujących 4.000.000 zł. Pan Abako przyznał, że cała ta sytuacja 
stawia Powiat w bardzo trudnym położeniu zarówno pod względem finansowym jak 
i decyzyjnym. Gdyby ziścił się ten najgorszy scenariusz i z powodu brakującej kwoty nie 
zostanie ukończony któregokolwiek z ZIT-ów, będziemy zmuszeni zwrócić do budżetu Unii 
ok. 58.000.000€. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są inne głosy w dyskusji?  
   Ponieważ więcej wniosków nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2039 wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 
24 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 24 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr II/26/2018 w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019 – 2039. 
 

Załącznik nr 7 
 

Pkt 7. Uchwalenie budżetu Powiatu na rok 2019. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę, o przedstawienie projektu uchwały 

w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok wraz z autopoprawką. 
Pan Andrzej Abako stwierdził, że przyszłoroczny budżet Powiatu Olsztyńskiego 

najlepiej charakteryzują stwierdzenia, że jest to budżet bardzo ambitny, proinwestycyjny 
i prorozwojowy. Jest to w dużej mierze kontynuacja budżetu  stworzonego przez koalicję PSL 
i Naszego Powiatu z poprzedniej kadencji. W obecnej kadencji zgodnie z decyzją 
przedstawicieli Naszego Powiatu i Koalicji Obywatelskiej nie wprowadzono wielkich zmian 
w związku z tym, że zadania w nim zawarte są i tak bardzo ambitne. Zapewnił jednocześnie, 
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iż jeśli w ciągu roku pojawią się nowe możliwości inwestycyjne, zawsze będzie można podjąć 
się ich realizacji. 

Jeśli chodzi o dochody Powiatu Olsztyńskiego, to kwota oscyluje w granicach 
156.286.045 zł.  

Dochody  Powiatu dzielimy na: 
1. Dochody bieżące to kwota 124.696.760 zł i obejmuje 

 udziały w podatku PIT i CIT (58.865.743 zł), 
 subwencje oświatowe (29.342.838 zł), wyrównawcze (15.524.850 zł), 

równoważące (5.215.375 zł),  
 dotacje celowe z budżetu państwa (22.251.577 zł), celowe jednostek  

samorządowych  (5.257.924 zł), celowe z funduszy unijnych (19.827.758 zł). 
2. Dochody majątkowe to kwota 31.589.285 zł. 

Jeśli chodzi o wydatki budżetowe obejmują one kwotę 184.786.045 zł. i dzielimy je na: 
 bieżące (109.128.787 zł), 
 majątkowe (75.657.258 zł.) 

 Wśród wydatków najwięcej środków bo aż 59.131.488 zł założono na sprawy 
związane z  remontem, rozbudową oraz utrzymaniem dróg powiatowych, w tym: 

 39.417.000 zł - przeznaczone na ZIT (Zintegrowane Inwestycje Terytorialne), 
 15.700.000 zł - przeznaczone na Narodowy Program Budowy Dróg Lokalnych, 
 353.000 zł – na wykup gruntów, 
 3.314.564 zł - z przeznaczeniem dla Gminy Purda na budowę ZIT-u 

mobilnego, 
 96.000 zł - przeznaczeniem na termomodernizację obwodu drogowego w 

Barczewie, 
 248.000 zł – z przeznaczeniem na dokumentację drogową . 

Oprócz wydatków na drogi, ważne pozycje w przyszłorocznym planie finansowym 
Powiatu Olsztyńskiego stanowią wydatki na: 

 przebudowę i modernizację Szpitala Powiatowego w Biskupcu (10.000.000 
zł), 

 projekt  geodezyjny e-mapa (3.651.964 zł), 
 e-administrację (1.795.860 zł),  
 program Bezpieczny MOF (364.916 zł), 
  modernizację Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście 

(580.000 zł), 
 program ochrony środowiska (120.000 zł), 
 zakup zmywarki do Domu Pomocy Społecznej w Grazymach (13.000 zł). 

Większość zadań inwestycyjnych Powiat planuje zrealizować przy wsparciu środkami 
pozyskanymi ze źródeł zewnętrznych. Planowane jest pozyskanie dofinansowania w 
wysokości 31.496.365 zł z następujących źródeł: 

 środki unijne - ponad 18 mln zł, 
 budżety gmin z terenu powiatu olsztyńskiego - blisko 4.811.000 zł, 
 budżet państwa – 7.835.000 zł. 

Jeśli chodzi o wkład własny Powiatu Olsztyńskiego, to wynosi on 44.160.893 zł 
i pochodzi z następujących źródeł: 

 92.920 zł - pochodzi ze sprzedaży majątku należącego do Powiatu, 
 15.567.973 zł - to nadwyżka operacyjna, 
 28.500.000 zł - kredyt. 

W związku z ambitnym planem budżetowym Powiatu, konieczne jest zaciągnięcie 
kredytu w wysokości 33,2 mln zł. Ma on zostać spłacony do 2039 roku. To jedyny sposób, 
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żeby zrealizować nasze plany inwestycyjne. Budżet jest jednak bezpieczny i powinien nam 
pozwolić na realizację kolejnych zadań. To bardzo ambitny budżet, ale te inwestycje 
naprawdę będzie widać na drogach, co z kolei przeniesie się na wzrost bezpieczeństwa – 
zapewnia Starosta.  

Pan Andrzej Abako wspomniał również o zagrożeniach z jakimi musi liczyć się 
Powiat Olsztyński. Wciąż rosną koszty pracy i materiałów, a to oznacza nieunikniony wzrost 
ceny za budowę kilometra drogi. Trend ten widać już zresztą w nowych przetargach, gdzie 
propozycje zgłaszane przez oferentów coraz częściej przekraczają przygotowany wcześniej 
kosztorys. Kolejny problem to zapowiadane podwyżki cen prądu, które mogą spowodować, iż 
w budżecie trzeba będzie znaleźć kwotę około 1.700.000 zł, które nie są obecnie ujęte 
w założeniach budżetowych. Kolejnego zagrożenia możemy spodziewać się ze strony 
Szpitala Powiatowego w Biskupcu i Dobrym Mieście, które nie podpisały jak dotąd kontraktu 
z Narodowym Funduszem Zdrowia. Według wstępnych informacji NFZ zamierza utrzymać 
dotychczasowe dofinansowanie szpitali na poziomie z 2015 roku, co biorąc pod uwagę 
podwyżki cen spowoduje, że szpitale będą musiały się zadłużyć, żeby mieć środki na bieżące 
utrzymanie placówek. Jeśli NFZ nie zwiększy dofinansowania to Szpital Powiatowy 
w Biskupcu zostanie zadłużony na ok. 2.000.0000 zł, a Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście  na ok. 1.000.0000 zł, a co za tym idzie Powiat Olsztyński, jako organ 
założycielski będzie musiał dołożyć na funkcjonowanie szpitali ok. 3.000.000 zł. Starosta 
zapewnił jednak, że podczas niedawno zorganizowanego Konwentu Starostów, wszyscy 
Starostwie województwa warmińsko-mazurskiego zapewnili dyrektorów szpitali, że będą 
wspierać te placówki i dołożą wszelkich starań, aby poinformować odpowiednie instytucje 
i osoby o zaistniałym problemie. Sytuacja w oświacie również nie jest najlepsza. Od 2 lat 
subwencja oświatowa nie wystarcza na pokrycie kosztów utrzymania szkół powiatowych. 
Problem dotyczy głównie sytuacji, w jakiej znalazły się szkoły średnie, w związku 
z rekrutacją podwójnego rocznika do szkół średnich w 2019 roku. W związku z powyższym 
zabraknie subwencji na kolejny rok. Pan Starosta poprosił o przyjęcie uchwały budżetowej 
wraz z autopoprawką, bez ewentualnych poprawek składanych z sali. Obiecał jednocześnie, 
że jeśli tylko pojawią się możliwości znalezienia środków na inwestycje drogowe, to 
postaramy się złożyć wnioski, które są już przygotowane do realizacji w Gminach Jeziorany, 
Świątki i Olsztynku, wtedy będzie możliwość zrealizować większy budżet, ale dopiero po 
zmianach jakie mają nastąpić na początku 2019 roku. 
 Pan Jerzy Laskowski odczytał uchwałę Nr RIO.VIII-0120-728/18 składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 grudnia 2018 r. Komisja 
w swoim sprawozdaniu pozytywnie zaopiniowała zarówno projekt uchwały budżetowej 
Powiatu Olsztyńskiego, jak i możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 
w projekcie budżetu na rok 2019. Następnie Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego 
Komisji Budżetowej o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały wraz 
z autopoprawką. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa po zasięgnięciu opinii 
komisji stałych, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na 2019 rok  i 
wnioskuje o jego przyjęcie wraz z autopoprawką. 
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są inne głosy w dyskusji? 

Pan Stanisław Trzaskowski zaznaczył, że chciałby zgłosić parę uwag, jeśli chodzi 
o budżet, a może nawet złożyć wnioski dotyczące zmian w budżecie na rok 2019. Wśród 
pozytywnych stron budżetu Pan radny wymienił  dochody jakie osiąga Powiat Olsztyński, a 
które powodują, że znajduje się na liście najbogatszych powiatów w województwie 
warmińsko-mazurskim. Kolejnym punktem jest zwiększenie wydatków na łączność 
i transport, co znacznie zwiększa komfortu życia mieszkańców Powiatu. Dzięki inwestycjom 
realizowanym przez Powiat zmniejszyła się  również stopa bezrobocia w naszym regionie. 
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Pan radny odniósł się również do poziomu zadłużenia Powiatu, który według niektórych 
powoduje, że stan powiatu jest katastrofalny. W związku z powyższym Pan radny zapytał  
Pana Starostę, jak postrzega sytuację, kiedy 36%  jest to poziom zadłużenia odniesiony do 
dochodów ogółem albo porównywalny do poziomu dochodów własnych i zadłużenia 
całkowitego? Jak ocenia taki poziom zadłużenia w odniesieniu do tych wskaźników? 
Kolejnym zagadnieniem poruszanym przez Pana radnego a dotyczącym budżetu było 
zwiększenie wydatków na administrację. Pan radny stwierdził, że biorąc pod uwagę 
konkurencję na rynku i to gdzie znajduje się Starostwo, wzrost wydatków w tej sferze jest 
wskazany. Pan radny zapytał również, czy wzrost wydatków na wynagrodzenia dla 
pracowników jest wystarczający, bo przecież, dobremu pracownikowi trzeba zapłacić. Pan 
radny odniósł się również do tematu pomniejszenia wydatków na bezpieczeństwo publiczne, 
w tym na ochronę przeciwpożarową. Od wielu lat Powiat jest na szarym końcu naszego 
województwa, jeśli chodzi o sprawy z tym związane, a bezpieczeństwo mieszkańców jest 
jednym z podstawowych elementów jakości życia.  Pan Stanisław Trzaskowski zapytał, czy w 
budżecie zabezpieczone są środki na pokrycie ewentualnych kosztów związanych ze 
zmianami jakie niesie ze sobą reforma w szkołach średnich znajdujących się w Powiecie? 
Kolejnym tematem poruszonym przez Pana radnego, była  sprawa promocji naszego powiatu, 
co do którego miał zastrzeżenia. Ze względu na specyfikę Powiatu Olsztyńskiego i nietypowy 
układ administracyjny gmin, powinniśmy zadbać o jego odpowiednią promocję, odchodzącą 
nieco od standardowych zasad jej prowadzenia, ponieważ źle prowadzona promocja będzie 
promowała miasto Olsztyn a nie gminy wchodzące w skład Powiatu. W związku z 
powyższym Pan Trzaskowski zapytał, czy jest  przygotowany plan promocji i na czym on 
polega? Jeśli  chodzi o sprawy kultury i ochrony dziedzictwa narodowego, Pan radny zapytał, 
czy w tej puli przewidziane są również środki na Zespół Pałacowy w Smolanach, położony w 
gminie Dobre Miasto. Środki jakie są przeznaczane na tą sferę są niewystarczające. Zdaniem 
Pana radnego kultura, kultura fizyczna, ochrona dziedzictwa narodowego, na które niestety są 
przeznaczane marginalne środki, są  elementami, które powinny spajać nasz powiat i tworzyć 
więzi między gminami. Pan Trzaskowski stwierdził, że pomimo, iż budżet jest ambitny, nie 
zapewnia zrównoważonego rozwoju naszego Powiatu. Zdaniem Pana radnego w dalszym 
ciągu pogłębiamy tworzenie się Powiatu dwóch prędkości, gdzie gminy położone 
w bezpośredniej odległości od Olsztyna, wspierane przez Powiat rozwijają się szybciej, niż 
reszta gmin. W związku z zatwierdzaniem nowego budżetu na 2019 roku Pan Trzaskowski 
wniósł o wprowadzenie zmian, w postaci zmniejszenia o około 150.000 zł środków 
przeznaczonych na rezerwę ogólną, z przeznaczeniem 100.000 zł na Ochotnicze Straże 
Pożarne i 50.000 zł na Zespół Pałacowy w Smolanach. Kolejna sprawa poruszona  przez Pana 
radnego  dotyczyła lądowiska w Gryźlinach, którego utrzymanie kosztuje  rocznie Powiat 
około 100.000 zł.  Radny zapytał, w jaki sposób jest wykorzystywane lądowisko i jakie 
samoloty tam lądują? Pan Radny wystąpił z wnioskiem o pomniejszenie o około 25.000 zł 
środków przeznaczonych na ten obiekt na rzecz  utworzenia koncepcji powiatowego 
transportu zbiorowego, który wymaga szczególnej uwagi i zainteresowania ze strony Powiatu. 
Według Pana Trzaskowskiego na terenie powiatu olsztyńskiego jest szereg małych 
miejscowości takich jak Cerkiewnik czy Bzowiec, które mają utrudniony dojazd do 
większych aglomeracji ze względu na brak przewoźnika, który świadczyłby usługi w tym 
rejonie. Niezbędne jest stworzenie alternatywnego transportu dla mniejszych miejscowości, 
aby umożliwić ich mieszkańcom dojazd do pracy czy szkoły.  

Pan Andrzej Abako podziękował swojemu przedmówcy za rzetelną ocenę budżetu 
i znalezienie pozytywnych punktów jakie są w nim zawarte. Odnośnie stanu budżetu na 2019 
rok, Pan Starosta stwierdził, że proponowany budżet jest realny do zrealizowania. Co więcej 
dzięki nowym inwestycjom oraz znacznemu przyrostowi naturalnemu (obecnie liczba 
mieszkańców to 125.300), zwiększy się nasz udział w podatkach PIT i CIT, w związku z tym 
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możemy być spokojni i nie martwić się, że wpadniemy w zapaść  ekonomiczną. Jeśli chodzi 
o wzrost płac dla pracowników w administracji to rzeczywiście, jeśli wszystko pójdzie 
zgodnie z założonym planem, to płaca wzrośnie o 150 zł na etat. Pan Starosta wyjaśnił, że 
odnośnie poprawy bezpieczeństwa publicznego, poprzez finansowe wspieranie Ochotniczych 
Straży Pożarnych, to pomimo, iż w budżecie nie ma wprost określonej kwoty 
z przeznaczeniem na ten cel, to Powiat ogłasza konkurs na wykonanie zadań z zakresu 
ochrony środowiska i środki te znajdują się w budżecie ochrony środowiska. Powiat nie ma 
możliwości bezpośredniego przekazania pieniędzy OSP, ale może to zrobić poprzez 
wspomniany program i rozpisane konkursy, z których pieniądze przekazywane są często na 
OSP. W budżecie na rok 2019 na ten program zabezpieczona  jest kwota 120.000 zł. Pan 
Starosta przypomniał wszystkim radnym, że do tej pory Powiat zawsze starał się pozytywnie 
rozpatrywać wszelkie wnioski z prośbą o wsparcie finansowe, które wpływały z takich 
jednostek. Odnosząc się do kwestii zabezpieczenia środków na problemy związane z reformą 
oświatową i stworzeniem dodatkowych miejsc dla uczniów klas pierwszych w szkołach 
ponadgimnazjalnych Pan Starosta wyjaśnił, że środki są, ale z pewnością nie są one 
wystarczające. Pan Starosta poinformował, że  zostanie  wystosowany apel starostów do Pani 
Minister z  prośbą o znalezienie dodatkowych funduszy, w przeciwnym razie powiaty zaczną 
zadłużać się przez oświatę. Być może będziemy musieli stanąć przed wyborem czy budujemy 
oświatę zawodową i utrzymujemy szkoły zawodowe z mniejszą liczbą uczniów, ale większą 
subwencją, czy rezygnujemy z niektórych zawodów i decydujemy się na zamknięcie lub 
łączenie niektórych szkół.  Jeśli chodzi o promocję Powiatu Olsztyńskiego Pan Starosta 
wyjaśnił, że plan promocji Powiatu i jego wizja była realizowana wspólnie z gminami. Na ten 
cel przeznaczone jest w budżecie ok. 120.000 zł (po 10.000 zł na gminę, w tym 9.000 zł na 
organizację imprez oraz 1.000 zł na promocje medialną). W przyszłym roku zaplanowane jest 
zorganizowanie jednej lub dwóch imprez, które będą miały charakter powiatowy. Oprócz 
tego, Powiat chętnie wspiera organizacje pozarządowe, które jednoczą lokalną społeczność 
oraz promuje swoje działania w mediach społecznościowych takich jak np.  Facebook. 
Odnośnie Zespołu Pałacowego w Smolajnach Pan Starosta wyjaśnił, że Powiat Olsztyński nie 
może przekazać środków na ten cel bezpośrednio, ale  zabezpiecza je w postaci konkursów. 
W 2019 roku zaplanowany jest remont dachu w Pałacu w Smolajnach, którego koszt ma 
wynieść około 1.000.000 zł.  Zabezpieczono środki na wkład własny, który według 
wstępnych wyliczeń wynosić będzie 180.000 zł i pokryje koszty wykonania pierwszego etapu 
prac remontowych zaplanowanych na 2019 rok. Wśród podmiotów, które po części sfinansują 
rewitalizację zespołu pałacowego znalazły się Archidiecezja, Województwo Warmińsko-
Mazurskie, Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego, Powiat Olsztyński i Gmina 
Dobre Miasto, które wspólnie podpisały list intencyjny w tej sprawie. Pan Starosta 
poinformował, iż na początku roku odbędzie się spotkanie z parlamentarzystami oraz osobami 
dzięki którym ta inwestycja została zainicjowana, w celu dalszego wspierania działań 
zmierzających do ochrony kultury dziedzictwa narodowego. Jeśli chodzi o propozycje 
zmniejszenia rezerwy w budżecie, Pan Starosta poprosił swojego przedmówcę o wycofanie 
wniosku i pozostawienie jej w takiej wysokości jak zostało ustalone w budżecie. W 2018 roku 
rezerwa ta pozwoliła na utrzymanie dróg w stanie umożliwiającym ich użytkowanie przez 
mieszkańców. W momencie kiedy zmniejszymy rezerwę, a dojdzie do sytuacji kiedy będzie 
konieczny remont jakiegoś odcinka drogi, Powiat może stanąć przed nie lada wyzwaniem, 
aby znaleźć na ten cel dodatkowe środki. Pan Andrzej Abako odniósł się również do 
propozycji Pana Trzaskowskiego dotyczącej przekazani 100.000 zł na OSP. Starosta 
stwierdził, że oprócz wspomnianych 120.000 zł przeznaczonych na ten cel w budżecie, 
dodatkowo Powiat będzie realizował wniosek Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w 
Olsztynie dotyczący sfinansowania rozbudowy systemu łączności Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej. Sam koszt wykonania tej inwestycji wyniesie około 155.000 zł, 
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a co za ta tym idzie środki jakie pierwotnie zakładano na OSP zostaną znacznie zwiększone. 
Jeśli chodzi o lądowisko w Gryźlinach, Pan Starosta wyjaśnił, że  to na tym terenie położona 
jest farma słoneczna zarządzana przez spółkę powiatowo-gminną Fotowoltaika Gryźliny. W 
latach 2019-2021 spółka wejdzie w etap spłaty zadłużenia jakie powstało na skutek 
znacznego spadku wartości zielonych certyfikatów. Podczas sporządzania biznesplanu, ceny 
certyfikatów sięgały kwoty 300 zł, natomiast jak się z czasem okazało spadły do wartości 
nawet 20 zł. Stąd prośba aby pozostawić kwotę 100.000 zł, na realizację zobowiązań, które 
będą do uregulowania od 2019 roku.  W odniesieniu do stwierdzenia iż na naszym terenie 
pogłębia się tworzenie Powiatu dwóch prędkości, a co jest z tym związane do nierównego 
rozwoju struktury drogowej, Pan Starosta przedstawił jak wyglądały wydatki na drogi w 
latach 2014-2019. Jeśli chodzi o gminy znajdujące się w bezpośrednim sąsiedztwie miasta 
Olsztyn i realizację zadań związanych z ZIT-ami, to w tych latach, na ten cel przekazano 
52.476.792 zł. Natomiast w tym samym okresie na realizację programu dróg lokalnych w 
gminach położonych dalej, Powiat Olsztyński wydał ok. 59.742.130 zł. W związku z 
powyższym alokacja środków miedzy gminami jest w miarę zrównoważona. Pan Starosta 
zaznaczył, że to, jak i gdzie przeprowadzane są inwestycje zależy również od woli, chęci 
samych gmin i możliwości w pozyskiwaniu środków zewnętrznych  na realizację tych 
przedsięwzięć. Pan Starosta ponownie poprosił o przyjęcie uchwały budżetowej bez 
wprowadzania dodatkowych zmian w budżecie. 

Pan Stanisław Trzaskowski w odniesieniu do wypowiedzi dotyczącej finansowania 
zadań związanych z drogami, poprosił Pana Starostę o pisemną informację jakiego dokładnie 
okresu dotyczą wspomniane nakłady, zarówno w odniesieniu do gmin należących do MOF 
jak i tych dalej położonych, z podziałem na środki własne i ogółem.  Jeśli chodzi o promocję 
Powiatu Olsztyńskiego, Pan Trzaskowski zaznaczył, że nie chodziło mu o promocję 
wewnętrzną, ale o promocję gospodarczą, czyli organizowanie targów, które przyciągnęłyby 
potencjalnych inwestorów. Konieczne jest wychodzenie na zewnątrz, promowanie naszych 
gmin, co spowoduje zdobywanie nowych środków a tym samym możliwość realizowania 
nowych inwestycji. Jeśli chodzi o finansowanie Ochotniczych Straży Pożarnych, Pan 
Trzaskowski stwierdził, że być może nie wyraził się precyzyjnie, ale zależało mu na tym aby 
nie ''ukrywać'' pieniędzy w drodze rozpisywanych konkursów, ale doprowadzić do tego aby to 
wójtowie i burmistrzowie jako osoby odpowiedzialne za bezpieczeństwo w gminach, mogli 
odpowiednio dysponować środkami. Zaznaczył, że konieczna jest ścisła współpraca między 
Powiatem a gminami, aby dobrze i efektywnie realizować zagadnienia z tego zakresu. 
Odnosząc się do wypowiedzi Pana Starosty w zakresie oświaty, Pan Trzaskowski zapytał, czy 
jesteśmy gotowi pod względem lokalowym na przyjęcie nadprogramowej ilości uczniów? 
Mówiąc kolokwialnie, czy wystarczy sal lekcyjnych dla takiej ilości uczniów? Jeśli chodzi 
o lądowisko w Gryźlinach i przesunięcie środków na utworzenie koncepcji powiatowego 
transportu zbiorowego, Pan radny zdecydował się wycofać swoje wnioski, jednakże poprosił 
o analizę wniosku dotyczącego zmniejszenia rezerwy budżetowej. Według Radnego 
wysokość rezerwy budżetowej jest zbyt duża, aby Zarząd mógł nią dysponować bez wiedzy 
Rady Powiatu. 
 Pan Andrzej Abako wyjaśnił, że odnoście rezerwy ogólnej, to środki te mają służyć 
nie tylko ratowaniu dróg. Rezerwa ogólna budżetu ma charakter obowiązkowy, tworzona jest 
w celu sfinansowania wydatków nieprzewidzianych w budżecie – wywołanych zdarzeniami 
losowymi. Pan Starosta stwierdził, że rezerwa w wysokości 600.000 zł nie wydaje się duża 
w porównaniu z tak dużym budżetem. Musimy brać również pod uwagę sytuację, kiedy to 
w związku z podwyżkami cen prądu przyjdzie nam zapłacić dodatkowo kwotę w wysokości 
1.7000.000 zł, gdzie rezerwa wynosi zaledwie 600.000 zł. W tej sytuacji kwota ta, nawet 
w połowie nie zabezpieczy tej należności, a co za tym idzie,  trzeba będzie szukać innych 
źródeł sfinansowania. Jeśli chodzi o oświatę, Pan Starosta wyjaśnił, że  po przyjęciu 
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dodatkowego rocznika może być nieco tłoczno, ale nie powinno być w szkołach 
dwuzmianowości. Jeśli chodzi o lądowisko w Gryźlinach Pan Starosta obiecał, że  zostanie 
zorganizowane spotkanie na, które zostanie zaproszony Prezes Spółki Fotowoltaika - 
Gryźliny, w celu wyjaśnienia wszelkich wątpliwości związanych z funkcjonowaniem 
lądowiska. Odnośnie inwestycji drogowych, wszyscy radni otrzymają pisemną informację o 
tym jak są  wykorzystywane środki na ten cel. Odnosząc się do zarzutu, iż Powiat skupia się 
głównie na promocji wewnętrznej, Pan Starosta zaznaczył, że celem priorytetowym jest 
gospodarcze promowanie Powiatu i tworzeniu  jego wizerunku, jako obszaru o dużym 
potencjale gospodarczym, z korzystnymi warunkami do inwestowania dla podmiotów 
krajowych i zagranicznych. Pan Starosta stwierdził, ze napływ inwestorów to nowe miejsca 
pracy oraz lepsze warunki życia mieszkańców. Pan Starosta przypomniał, iż na ukończeniu 
jest bardzo duża, miliardowa inwestycja zlokalizowana w województwie warmińsko-
mazurskim, w miejscowości Biskupiec. Prężnie rozwijająca się firma EGGER, zdecydowała 
się na budowę pierwszej fabryki w Polsce, która będzie wyposażona w najlepsze dostępne 
technologie. Drugą dużą inwestycją jest powstające centrum ZALANDO, nowej w Polsce 
marki niemieckiego potentata w kategorii zakupów online. Inwestor ZALANDO zbuduje 
koło Olsztynka duże centrum logistyczne, które zapewni miejsca pracy dla mieszkańców. 
Prowadzone są również rozmowy z firmą SOLARIS, która zajmuje się głównie produkcją 
instalacji, profili oraz konstrukcji z aluminium i drewna. W planach mamy zaproszenie tej 
firmy na teren Powiatu Olsztyńskiego i zachęcenie do zainwestowania w budowę swoich 
fabryk na terenie naszego Powiatu. Pan Starosta poinformował, iż jest umówiony na rozmowę 
z dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych, w celu rozeznani się, czy w tej chwili mamy 
tereny, które inwestor mógłby wykorzystać pod dużą inwestycję. Zdaniem Pana Starosty 
Powiat Olsztyński bardzo się rozwinął się i nadal się rozwija, jak żaden inny w województwie 
warmińsko-mazurskim. 
 Pan Marcin Frączek odnosząc się do wypowiedzi Starosty w sprawie oświaty, 
przestrzegał przed zamykaniem szkół powiatowych, w których uczą się dzieci dojeżdżające 
z sąsiednich miejscowości. Pan radny stwierdził, że jeśli  zmniejszymy ilość szkół 
powiatowych, utrudnimy tym samym dojazd młodzieży do tych placówek i ograniczymy 
możliwości edukacyjne wielu uczniów. Pan radny zaznaczył również, że jeśli jesteśmy 
w stanie dokładać  do subwencji oświatowej, możemy jednocześnie sięgnąć po dotację 0,4% 
rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej, na cele remontowe, jako odpowiedź na 
wnioski dyrektorów szkół. Jeśli chodzi o drogi, Pan radny stwierdził, że jest zwolennikiem 
wzięcia kredytu na wkład własny, aby wybudować jak największą ilość dróg, czy to 
z dofinansowaniem ministerialnym czy unijnym, przy ścisłej współpracy między gminami, 
które będą mogły partycypować, jak i korzystać z tych funduszy. Jeśli zrobimy wydatki 
inwestycyjne, to nie obciąży nam to budżetu, a zmniejszy wydatki na bieżące naprawy, 
zwłaszcza dróg szutrowych w przyszłości. Pan Radny w swojej wypowiedzi dotyczącej 
wspierania OSP zaznaczył, że wszystkie formy pomocy dla tych jednostek zmniejszą wydatki 
jakie Powiat będzie musiał ponieść na wyjazdy PSP. Według Pana Frączka środki te, 
powinny być przekazywane bezpośrednio dla Komendantów OSP, którzy najlepiej orientują 
się jak wykorzystać przekazane im fundusze. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy Radny Frączek zgłasza jakiś wniosek? 
Pan Marcin Frączek odpowiedział, że nie, a jego wypowiedzi są tylko głosem 

w dyskusji dotyczącej budżetu. 
Pan Stanisław Trzaskowski odnosząc się do wypowiedzi Pana Starosty w sprawie 

inwestycji w Olsztynku i Biskupcu, stwierdził, iż nie wiedział, że przez nasz Powiat 
prowadzone są tak duże przedsięwzięcia inwestycyjne. 

Pan Andrzej Abako zaznaczył, że Powiat nie prowadzi, ale inicjuje pewne zadania 
z tym związane, przy dobrej współpracy z przedsiębiorcami. Odnośnie straży pożarnych, Pan 
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Starosta wyjaśnił, że realizowany jest  program 120 000 zł, który trafia bezpośrednio do OSP, 
pod warunkiem że jest to środek trwały a jego wartość to minimum 10.000 zł. Jeśli 
jakakolwiek gmina wystąpiła z wnioskiem o pomoc w realizacji jakiegoś zadania, a jego 
wartość nie przekroczyła 15.000 zł, Zarząd zawsze starał się je wspomagać, tym samym 
wspierając w miarę możliwości wszystkie potrzeby. Pan Starosta zwrócił się z prośbą do 
Radnego Trzaskowskiego, czy jeśli zobowiąże się w imieniu Zarządu rezerwę budżetową na 
poziomie 200.000 zł. rozpatrzyć w pierwszym kwartale 2019 roku, ze szczególnym 
uwzględnieniem wniosków złożonych przez Pana Radnego, czy jest możliwość wycofania 
zaproponowanych zmian do budżetu? 

Pan Marian Piwcewicz zaznaczył, że jego wypowiedź nie będzie dotyczyła 
bezpośrednio budżetu, ale będzie miała na niego wpływ. Odnośnie Fotowoltaika  Gryźliny Sp 
z o.o. to jest to spółka deficytowa, która ratuje się dotacjami unijnymi, jakie otrzymuje za 
gospodarowanie dzierżowianymi gruntami. Według Pana radnego trzeba wypracować pewną 
strategię na następne lata, która pozwoli spółce stanąć na nogi i przynosić pewne dochody, a 
nie straty. Jeśli chodzi o lądowisko w Gryźlinach, Pan radny poinformował, że w przyszłości 
planowana jest likwidacja lotniska na Dajtkach, co być może będzie szansą na rozwój 
i zagospodarowanie tego lądowiska przez aeroklub powiatowo-miejski. Pan radny poruszył 
również sprawę ośrodka w Łęguckim  Młynie, który Powiat od wielu lat bezskutecznie 
próbuje sprzedać, i zaproponował, że być może dobrym rozwiązaniem byłoby dotarcie do 
krajowych instytucji turystycznych, czy innych podmiotów, które byłyby zainteresowane tym 
obiektem. Pan radny  zaproponował również stworzenie Powiatowej Rady Biznesu, która  
będzie pełniła funkcje opiniodawcze i doradcze, w zakresie spraw związanych z rozwojem 
gospodarczym i promocją gospodarczą Powiatu. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy Pan radny  składa jakieś wnioski? 
Pan Marian Piwcewicz stwierdził, że nie składa żadnych wniosków do budżetu. 
Pan Marcin Frączek zapytał,  dlaczego w budżecie na 2019 rok, zarówno po stronie 

ochrony środowiska jak i bezpieczeństwa nie ma zabezpieczonych środków na OSP? Czy 
będą one uzupełniane? 

Pan Andrzej Abako poinformował, że w budżecie rzeczywiście nie ma 
bezpośredniego zapisu, który wskazuje środki, które mają być przekazane na ten cel. Powiat 
może wpierać OSP tylko poprzez konkursy lub indywidualnie, w porozumieniu z gminami a 
nie bezpośrednio. Już na początku roku odbędzie się spotkanie z wójtami i burmistrzami, 
podczas, którego zostanie ustalony plan działania odnośnie dróg, OSP i innych kluczowych 
spraw dla Powiatu. Jeśli  chodzi o  utworzenie Powiatowej Rady Biznesu, Pan Starosta 
stwierdził, że po zapoznaniu się z opinią i potrzebami przedsiębiorców rozważy taką 
możliwość. Pan Starosta odniósł się również do kwestii sprzedaży ośrodka w Łęguckim 
Młynie, który wchodzi w skład majątku należącego do Powiatu Olsztyńskiego. Obecnie 
prowadzone są prace, które pozwolą na rozbudowę obiektu, oraz jego łatwiejsze 
zagospodarowanie, co znacznie ułatwi i przyspieszy sprzedaż tego obiektu. Do tej pory 
grunty, na których znajduje się obiekt udało się przekształcić z celów rolnych na nierolne, co 
sprawi, że warunki przetargu będą dogodne dla wszystkich zainteresowanych. Jeśli chodzi 
o lądowisko w Gryźlinach, , Pan Starosta wyjaśnił, że jest to jedyne lądowisko na terenie 
Warmii i Mazur, gdzie znajduje się lotnicza stacja paliw. W związku z licznymi zapytaniami i 
zainteresowaniem tym obiektem, Pan Starosta zobowiązał się zorganizować oddzielne 
spotkanie z Panem Prezesem Spółki Fotowoltaika – Gryźliny, który postara się wyjaśnić 
wszelkie wątpliwości. 

Pan Jerzy Laskowski w związku z brakiem innych głosów w dyskusji 
podsumowując, stwierdził, że zgłoszony został jeden wniosek o zdjęcie z rezerwy ogólnej 
150. 000 zł, w tym 100.000 zł z przeznaczeniem na OSP i 50.000 zł na kulturę i ochronę 
dziedzictwa narodowego. 
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Pan Stanisław Trzaskowski odpowiadając na propozycję Starosty dotyczącą 
wycofania wniosków stwierdził, że może to zrobić jednakże pod warunkiem, że Zarząd 
zobowiąże się wrócić do jego wniosków, łącznie z analizą utworzenia powiatowego 
transportu publicznego. 

Pan Andrzej Abako potwierdził, że podtrzymuje takie zobowiązanie, łącznie 
z ostatnim punktem, dotyczącym opracowania strategii transportu publicznego. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy Pan Trzaskowski w związku z tym wycofuje swoje 
wnioski? 

Pan Stanisław Trzaskowski potwierdził, że wycofuje wszystkie swoje wnioski. 
Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są jeszcze inne głosy w dyskusji? 

            Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie przyjęcia uchwały w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok wraz z 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 
22 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący 
stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr II/27/2018 w sprawie budżetu 
Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok. 

Załącznik nr 8 
 

 Pan Jerzy Laskowski pogratulował Zarządowi i podziękował Radnym za dyskusję. 
   Pan Andrzej Abako podziękował w imieniu Zarządu za kredyt zaufania do działania  
na przyszły rok. Zaznaczył również, że podziękowania należą się również Pani Skarbnik 
i całemu zespołowi za trud jaki włożyli podczas tworzenia tego budżetu. 
 
Pkt 8. Ustalenie wysokości wynagrodzenia Starosty Olsztyńskiego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował radnych, że  na początku każdej kadencji Rada 
Powiatu ma obowiązek ustalić wysokość wynagrodzenia dla Starosty Olsztyńskiego opierając 
się na kwotach podanych w  rozporządzeniu Rady Ministrów. Pan Przewodniczący 
przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia miesięcznego 
Starosty Olsztyńskiego. Następnie Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Wicestarostę o 
przedstawienie opinii Zarządu o projekcie uchwały.  

Pani Joanna Michalska powiedziała, że Zarząd wnosi o ustalenie wynagrodzenia ze 
składnikami wynoszącymi 5.000 zł wynagrodzenia zasadniczego, 2.100 zł dodatku 
funkcyjnego, z prawem do dodatku wieloletnią pracę ustanowioną odrębną uchwałą oraz 
dodatkiem specjalnym w  wysokości 40% łącznie wymienionych dodatków zasadniczego 
i funkcyjnego. Pani Joanna Michalska poprosiła o przyjęcie uchwały w przedstawionej wersji. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił przedstawiciela Komisji Budżetowej o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jerzy Tytz  powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie. 
 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządziła głosowanie 
w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia miesięcznego 
Starosty Olsztyńskiego, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
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Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr II/28/2018 w sprawie ustalenia 
wysokości wynagrodzenia miesięcznego Starosty Olsztyńskiego. 

Załącznik nr 9 
 

9. Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie ustalenie Staroście  
Olsztyńskiemu Andrzejowi Abako wysokości dodatku za wieloletnią pracę. 
 

Pan Jerzy Laskowski przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia Staroście 
Olsztyńskiemu Andrzejowi Abako wysokości dodatku za wieloletnią pracę. Następnie  
poprosił przedstawiciela Zarządu o opinię w sprawie projektu uchwały (druk nr 4). 

Pani Joanna Michalska powiedziała, że Zarząd pozytywnie zaopiniował projekt 
uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił przedstawiciela Komisji Budżetowej o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jerzy Tytz  powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie. 
 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządziła głosowanie 
w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia Staroście Olsztyńskiemu Andrzejowi 
Abako wysokości dodatku za wieloletnią pracę, w brzmieniu przekazanym radnym 
w materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr II/29/2018 w sprawie ustalenia 
Staroście Olsztyńskiemu Andrzejowi Abako wysokości dodatku za wieloletnią 
pracę. 

Załącznik nr 10 
 

10. Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie delegowanie przedstawicieli 
Rady Powiatu do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 
 
 Pan Jerzy Laskowski przedstawił projekt uchwały w sprawie delegowania 
przedstawicieli Rady Powiatu do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku (druk nr 5). 
Pan Przewodniczący poinformował, że do składu Komisji proponuje Pana Zbigniewa 
Czabryckiego i Grzegorza Drozdowskiego. W związku z brakiem innych kandydatur, 
Przewodniczący zapytał Pana Zbigniew Czabryckiego, czy wyraża zgodę aby być 
przedstawicielem Rady Powiatu w  Komisji Bezpieczeństwa i Porządku? 
 Pan Zbigniew Czabrycki wyraził zgodę.. 
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że w związku z koniecznością opuszczenia 
obrad przez Pana Grzegorza Drozdowskiego, przedłożył on na ręce Przewodniczącego Rady 
Powiatu  pisemną zgodę Pana Radnego dotyczącą kandydowania do składu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządziła głosowanie 
w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie delegowanie przedstawicieli Rady Powiatu do pracy 
w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach 
sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 21 
radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, 
że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr II/30/2018 w sprawie delegowania 
radnych do składu w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 
 

          Załącznik nr 11 
 
11. Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podróży 
służbowych radnych. 
  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że w związku z nową kadencją Rady Powiatu 
istnieje konieczność podjęcia nowej uchwały wskazującej nowego Wiceprzewodniczącego 
wystawiającego polecenie wyjazdu służbowego Przewodniczącemu Rady. W związku 
z powyższym, Przewodniczący zaproponował Pana Grzegorza Drozdowskiego, jako osobę 
odpowiedzialną za wystawianie takich delegacji. 
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są jakieś głosy w dyskusji? 
 Pan Marian Piwcewicz zapytał, kto jest osobą odpowiedzialną za wystawianie 
delegacji służbowych dla radnych? 

Pan Jerzy Laskowski odpowiedział, że to on jako Przewodniczący ma prawo 
potwierdzenia wyjazdów służbowych. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podróży służbowych radnych, 
w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 21 
radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr II/31/2018 zmieniająca uchwałę 
w sprawie podróży służbowych radnych. 
 
                Załącznik nr 12 

 
12. Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie określenie zadań i przeznaczenia 
na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
 

 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Arkadiusza Patureja, Dyrektora PCPR 
o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie 
środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk nr 7). 

Pan Arkadiusz Paturej powiedział, że rokrocznie staramy się proponować Radzie 
podjęcie uchwały w zakresie dysponowania środkami PFRON jeszcze w starym roku. Na 
dzień dzisiejszy nieznana jest ostateczna kwota środków przyznana w oparciu o przeliczenia 
odpowiedniego algorytmu, a potrzeby dotyczące finansowania niektórych zadań istnieją od 
samego początku roku. Pan Dyrektor wyjaśnił, że do sprawy podziału środków PFRON Rada 
będzie musiała wrócić jeszcze raz, w roku przyszłym, gdy przyjdą ostateczne informacje o 
wysokości środków przyznanych przez   PFRON.   

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały.  

Pan Waldemar Jodko powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są jakieś głosy w dyskusji? 
 Pan Marian Piwcewicz zapytał, czy środki jakimi dysponuje PCPR pochodzą 
z budżetu, czy są to środki kierowane z  instytucji rządowych? 
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 Pan Arkadiusz Paturej wyjasnił, że środki z PEFRON-u jakimi dysponuje PCPR nie 
są środkami pochodzącymi z budżetu Powiatu, ale z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, który centralnie dzieli stosownym algorytmem środki na 
poszczególne powiaty. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2019, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr II/32/2018 w sprawie określenia 
zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na rok 2019. 
 

Załącznik nr 13 
 
13. Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Skarbu 
Państwa - Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe Nadleśnictwo  Wichrowo. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił przedstawiciela Zarządu o przedstawienie 
uzasadnienia do projektu uchwały (druk nr 8). 

Pan Andrzej Abako stwierdził, iż uchwała ta  jest pokłosiem wcześniejszej decyzji 
i negocjacji prowadzonych z Nadleśnictwem Wichrowo, a mianowicie chodzi o drogę 
z Dobrego Miasta do miejscowości Kochanówka. Starosta zapewnił jednocześnie, iż droga ta 
nadal będzie miała charakter drogi publicznej z której będą mogli korzystać swobodnie, 
zarówno mieszkańcy Lidzbarka jak i całego Powiatu Olsztyńskiego. 

W związku z nieobecnością przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych, Pan 
Jerzy Laskowski odczytał opinię przygotowaną przez Komisję, która pozytywnie 
zaopiniowała projekt  uchwały. Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski 
zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Skarbu 
Państwa - Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe Nadleśnictwo Wichrowo, 
w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 21 
radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr  II/33/2018 w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Olsztyńskiego na rzecz Skarbu Państwa – Powiatowe Gospodarstwo Leśne Lasy 
Państwowe Nadleśnictwo Wichrowo 
 

         Załącznik nr 14 
 

14. Głosowano w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2019 r. 
  
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Moszczyńskiego, Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej, o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
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Komisji Rewizyjnej (druk nr 9). 
 Pan Andrzej Moszczyński  poinformował, że plan pracy komisji został przesłany 
wszystkim radnym w celu zapoznania. Zaznaczył jednocześnie, iż  w planie pracy Komisji 
Rewizyjnej na rok 2019 jest punkt 8 „Kontrole doraźne wykonywane przez Komisję 
Rewizyjną (według potrzeb, za zgodą Rady Powiatu) nieprzewidziane w rocznym planie 
kontroli – cały rok, czyli różne sugestie mogą być tym trybem rozpatrywane. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są jakieś głosy w dyskusji? Ponieważ więcej 
głosów nie było, Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej, w brzmieniu przekazanym radnym. 
W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 
głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że 
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

  
 

 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr II/34/2018 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r. 

Załącznik nr 15 
 

Pkt 15. Sprawy różne i wolne wnioski 

 Pan Jerzy Laskowski zakomunikował, iż zgodnie z § 1b uchwały Rady Powiatu 
w Olsztynie w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Powiatu Olsztyńskiego, miesięczna 
dieta ulega obniżeniu za każdą nieusprawiedliwioną nieobecność na posiedzeniu sesji, 
komisji czy zarządu. Poprosił jednocześnie wszystkich radnych o usprawiedliwianie 
nieobecności droga mailową czy telefoniczną z właściwą osobą (Przewodniczącym Rady, 
Komisji lub Zarządu). Pan Przewodniczący  poinformował również, że na jego ręce 
wpłynęło zgłoszenie o powołaniu Klubu Radnych, w skład, którego wchodzą: Grzegorz 
Drozdowski jako Przewodniczący, Waldemar Jodko, Joanna Michalska, Bogumił 
Kuźniewski, Lech Jan Nitkowski, Iwona Plaskota i Artur Wrochna. Pan Przewodniczący 
zaznaczył jednocześnie, iż pismo należy uzupełnić poprzez dołączenie regulaminu klubu 
zgodnego ze statutem powiatu. 
 Pani Anna Klewiado poinformowała, że wpłynęło do niej pismo od Radnej Gminy 
Świątki, która zwracała się z prośbą o remont drogi 1409N. W odpowiedzi otrzymała 
informację, że naprawa tej drogi potrwa do 15.12.2018 roku. Jednakże z relacji Pani radnej 
wynika, iż na dzień dzisiejszy w tej sprawie nie zostały poczynione żadne kroki. W związku z 
powyższym, Pani Klewiado zwróciła się do dyrektora  PSD, Pana Fabisiaka o wyjaśnienie tej 
sprawy i poinformowanie co zostało zrobione jeśli chodzi o drogę Nr 1409N? Pani radna 
zwróciła się również do Dyrektora z prośbą o dostarczenie materiału do posypywania 
zjazdów, wzniesień i zakrętów na drodze  do Łumpi, co spowoduje, że droga, którą 
codziennie podróżują mieszkańcy naszego Powiatu będzie bezpieczniejsza. Identyczna 
sytuacja dotyczy drogi Kwiecewo -  Różynka - Łomy, gdzie na poboczu powinna znaleźć się 
odpowiednia mieszanka do zabezpieczenia nawierzchni. Radna wspomniała również 
o strategicznej dla Gminy Świątki drodze na Olsztyn, która powinna być w stanie 
umożliwiającym bezpieczny przejazd. 
 Pan Wojciech Fabisiak odnosząc się do kwestii drogi do Łumpi poinformował, że 
w dniu wczorajszym rozmawiał  z kierownikiem obwodu drogowego, który zapewnił go, iż 
droga na tym odcinku została posypana a pryzmy z mieszanką znajdują się we wskazanych 
przez Radną miejscach. Odnośnie drogi nr 1409N Pan Fabisiak stwierdził, że musi zapoznać 
się z tą sprawą i po zasięgnięciu informacji udzieli niezwłocznie odpowiedzi. 
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 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że na pytania radnych można udzielić 
odpowiedzi zarówno w formie ustanej jak i pisemnej. 
 Pani Krystyna Szter  zapytała dyrektora, czy znana jest mu sprawa naprawy dróg 
w Gminie Barczewo? Pani Radna stwierdziła, iż wiosną rozmawiała z dyrektorem Balem, 
który zobowiązał się, że wszystkie drogi gruntowe, w tej gminie, w okresie jesiennym będą 
naprawione.  
 Pan Wojciech Fabisiak stwierdził, że w miarę posiadanych środków naprawiane są 
wszystkie drogi, które wymagają interwencji. W miejscach, w których są utrudnienia PSD 
stara się na bieżąco reagować i  monitorować stan dróg. Jeśli chodzi o drogi w Gminie 
Barczewo, na wiosnę PSD będzie monitorowała te drogi. 
 Pan Marian Piwcewicz zapytał, czy możliwe jest udostępnienie numerów 
kontaktowych do wszystkich radnych, co zapewne znacznie ułatwiłoby pracę? 
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wszyscy radni otrzymali do wypełnienia 
oświadczenia, które są niezbędne do stworzenia listy z telefonami, która następnie będzie 
rozesłana wszystkim radnym. Zgodnie z ochroną danych osobowych, informacje takie mogą 
być przekazywane jedynie za zgodą tej osoby. 
 Pani Anna Klewiado zapytała, czy został już ustalony plan posiedzeń Rady Powiatu 
na 2019 rok? 
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że harmonogram sesji zostanie przesłany 
wszystkim radnym w miesiącu styczniu. 
 Pan Andrzej Abako korzystając z okazji, życzył wszystkim mieszkańcom Powiatu 
Olsztyńskiego zdrowych i wesołych Świąt Bożego Narodzenia. 
  
 
Pkt 16. Zamknięcie obrad Sesji.  
 

Pan Jerzy Laskowski  zamknął obrady II sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 20 
grudnia 2018 r.  
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Załączniki: 

 
1. Lista obecności radnych.  
2. Lista obecności gości. 
3. Lista pracowników Starostwa. 
4. Porządek obrad sesji.  
5. Uchwała Nr II/24/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego 

na 2018 rok. 
6. Uchwała Nr II/25/2018 w sprawie wydatków budżetu Powiatu Olsztyńskiego, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2018. 
7. Uchwała Nr II/26/2018 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Olsztyńskiego na lata 2019-2039. 
8. Uchwała Nr II/27/2018 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 

rok. 
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9. Uchwała Nr II/28/2018 w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia miesięcznego 
Starosty Olsztyńskiego. 

10. Uchwała Nr II/29/2018 w sprawie ustalenia Staroście Olsztyńskiemu Andrzejowi Abako 
wysokości dodatku za wieloletnią pracę. 

11. Uchwała Nr II/30/2018 w sprawie delegowania radnych do składu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku. 

12. Uchwała Nr II/31/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie podróży służbowych radnych. 
13. Uchwała Nr II/32/2018 w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków 

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2019. 
14. Uchwała Nr II/33/2018 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Skarbu Państwa – 
Powiatowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe Nadleśnictwo Wichrowo. 

15. Uchwała Nr II/34/2018 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 
2019. 


